
 

In Herk-de-Stad schenkt het stadsbestuur veel aandacht 
aan de klimaatdoelstellingen. Het tuinrangerproject is één 
van die initiatieven. Daarbij sensibiliseren en adviseren 
experten burgers die hun tuin biodiverser willen maken. 
Veel mensen weten immers niet waar te beginnen als ze 
hun tuin klimaatvriendelijker willen maken”, aldus Sofie.

Dankzij het deskundig advies van de ‘tuinrangers’ maak 
je niet alleen het verschil voor vlinders, vogels en andere 
dieren, maar leer je bijvoorbeeld ook hoe een koelere tuin 
meer regenwater kan vasthouden.”

Positieve bijdrage aan het klimaat

In Herk-de-Stad experimenteert de gemeente ook met 
kleinere initiatieven die een positieve bijdrage aan het 
klimaat leveren. Zo wil de gemeente bijvoorbeeld nog 
bijenvriendelijker worden. Daarvoor zetten ze in op het 
zaaien van bloemenweides, het aanleggen van volkstuin-
tjes en het planten van sneukelhagen.

Tot slot krijgen ook de oude en gesloten kerkhoven van 
Schakkebroek en Donk een nieuwe groene bestemming 
tegen 2025, mét respect voor hun erfgoedwaarde. “Met 
al deze initiatieven proberen we in Herk-de-Stad alvast 
onze bijdrage te leveren aan het behalen van de klimaat-
doelstellingen”, besluit Sofie.

Iedereen zou volgens haar of zijn mogelijkheden moeten 
bijdragen aan een beter klimaat. De actie Maai Mei Niet 
vraagt jaarlijks aan haar deelnemers om (een stukje van) 
hun gazon in de maand mei niet te maaien. Op die ma-
nier draag je bij aan een betere leefomgeving voor onder 
andere vlinders en bijen. En zeker die laatste spelen geen 
bijrol   in onze samenleving. Bijen zijn namelijk super-
belangrijk voor de bestuiving van heel wat gewassen.

Waar we kunnen helpen, moeten we dat doen. “En vele 
kleine inspanningen van vele burgers kunnen heel veel 
betekenen voor het klimaat”, besluit schepen van  
Leefmilieu Sofie De Waele.  

De stad gaf ook dit jaar alvast het goede voorbeeld en 
deed mee op volgende locaties:
➙ Berbroek: grasveld achter kerkhof
➙ Donk: Finse piste

➙ Herk-centrum: Olmenhof, strook tussen parking en  
 prieel
➙ Schulen: aan de oude toren
➙ Schakkebroek: strook achter kerkhof

Doen jullie volgend jaar ook mee?

TUINRANGERS 
    VERGROENEN JE TUIN
    

MAAI MEI NIET 
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We streven ernaar 30% van de 

energie die de stad verbruikt 

zelf op te wekken. Dat is goed 

voor het milieu en zo besparen 

we stevig op de energiekosten 

van de stad en dat is goed voor 

de belastingbetaler. Daarom 

beslisten we op de gemeente- 

raad om het aantal zonne- 

panelen op onze werkplaats 

alvast uit te breiden.

ZONNE-
PANELEN 

OOK 

DRAAIT OPNIEUW OP VOLLE TOEREN

30 april in de Cirkel /  1 mei C-mine
Op de vooravond van 1 mei ontvingen we onze Herkse 
leden in De Cirkel. Burgemeester Bert Moyaers gaf er 
zijn 1 meispeech. Hét centrale thema: uw koopkracht. 
Daarom krijgt elk Herks lid dat onze Vooruit-puzzel op-
loste een Herkse middenstandsbon. Zo zetten we sym-
bolisch onze roep om uw koopkracht te beschermen 
in de kijker en steunen we de Herkse middenstand. We 
gaan verder vooruit. Voor u.

Kerngroepwerking
Op onze kerngroepvergaderingen bespreken we de Herkse 
dossiers van vandaag en morgen. Ook dit kunnen we eindelijk 
weer live.

Energiecafé met Kris Verduyckt
Op 27 april ontvingen we energiespecialist en federaal parle-
mentslid Kris Verduyckt tijdens ons Energiecafé: met info over 
de energiecrisis, wat we in de toekomst mogen verwachten en 
hoe het beleid én de mensen zich hierop kunnen voorzien. Heel 
wat vragen kregen een helder antwoord.



NIEUWSPEPERKOM AF NAAR
DE HACKATHON

01/06     HERK-DE-STAD
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DE MARKTHALLEN - ZAAL 11

MET BERT MOYAERS

VEILIGE BUURTEN

WWW.THEBIGSHIFT.BE

Bert leidt het thema in. Daarna bedenkt elke tafel een idee dat verder 
uitgewerkt wordt. We nemen jouw input mee en leggen alles voor aan 
een panel van experten in Brussel. 
Zo wordt er echt met jouw mening aan de slag gegaan.

GRATIS LOKAAL BIERTJE

Inschrijven: michael.awouters@vooruit.org



IK WIL TUSSEN DE MENSEN STAANINHOUD

EN ZÉKER IN TIJDEN VAN NOOD

Lees meer op pag. 2

HERK-DE-STAD

NIEUWSPEPER

Op het hoogtepunt 
van de wateroverlast 

in Herk-de-Stad stond de 
burgemeester tussen de 
mensen op het terrein.

 Herkse politica 
blaast in de media 
hoog van de toren, 

maar stemt in het Vlaams 
Parlement tegen voor- 
stellen om de watersnood 
in Herk-de-Stad te  
erkennen.

Wateroverlast 
niet erkend 

door het Vlaams 
Rampenfonds

Noodcentrale in 
de bloemetjes

Tuinrangers
vergroenen

je tuin

KOM AF
NAAR DE

HACKATHON

PFAS



 Vlaams Rampenfonds erkent wateroverlast niet  
Stadsbestuur geeft strijd niet op 

De overstromingen van afgelopen zomer in ons land staan nog op ieders netvlies gebrand. Ook onze stad bleef 
niet gespaard van wateroverlast. Zeker onze landbouwers likken vandaag nog jammerlijk genoeg hun wonden. 
Zij lijken bovendien ook het kind van de rekening te worden. Tijd voor wat opmerkelijke facts en figures.

Vlaams Rampenfonds erkent 
wateroverlast niet

 
Op 9 september 2021 deed de stad melding bij het Vlaams 
Rampenfonds van de waterschade. Het Rampenfonds 
vraagt vervolgens adviezen op over de omvang van onder 
meer de regenval en de overstromingen die hebben plaats-
gevonden op het grondgebied van verschillende gemeen-
ten bij drie wetenschappelijke instanties: het het Koninklijk 
Meteorologisch Instituut (KMI), de Vlaamse Milieumaat-
schappij (VMM) en het Waterbouwkundig Laboratorium.
Het advies van het KMI handelt uitsluitend over de omvang 
van de hevige regenval ofwel het uitzonderlijke karakter  
ervan. Het advies voor Herk-de-Stad is uitdrukkelijk negatief. 
Het advies VMM, dat handelt over de omvang van de 
neerslag enerzijds en de omvang van de overstromingen 
anderzijds, levert simpelweg geen advies voor Herk-de-
Stad.
Het Waterbouwkundig Laboratorium brengt enkel advies 
uit over bevaarbare waterlopen. Zij leveren dus bijgevolg 
ook geen advies voor onze stad.
De Vlaamse Regering neemt op basis van vermelde 
adviezen besluiten. Ze beslist op 21 december 2021 om 
Herk-de-Stad niet te erkennen.

Stadsbestuur geeft strijd niet op
 

Op 28 december 2021 neemt de stad Herk-de-Stad kennis 
van dit besluit en reageert onmiddellijk. Op 17 januari 2022 
antwoordt het Rampenfonds dat ons schadedossier werd 
onderzocht door de adviesinstanties KMI, VMM en Water-
bouwkundig Labo. Zij adviseerden dat de gemeente niet 
voldoet aan de wettelijke criteria.
Deze bewering roept vraagtekens op, want nazicht maakt 
duidelijk dat er geen accurate adviezen voor onze stad 
werden gevraagd.
Verdere communicatie leert ons dat er geen advies aan de 
VMM werd gevraagd omdat men ervan uitging dat Herk-
de-Stad enkel te kampen had met een kunstmatige dijk-
breuk in de Gete op de grens tussen Halen en onze stad. 
Een kunstmatige breuk is er één door menselijk toedoen 
en aanschouwt men niet als een uitzonderlijk natuurver-
schijnsel. Maar blijkbaar verloor de Vlaamse administratie 
de bijzonder grote breuk in de Demerdijk die voor 95% de 
oorzaak van de Herkse ellende was compleet uit het oog.
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HERK-DE-STAD DONEERT 2040 EURO AAN 
OEKRAÏNE
De gemeente beschikt over een enveloppe voor 
noodhulp. Op advies van de Wereldraad schonk de 
stad het volledige bedrag aan het consortium 1212. 
Dat is de organisatie die de hulp voor Oekraïne 
coördineert.

DE PLANNEN VOOR DE NIEUWE INVULLING VAN 
HET AMANDINAHUIS KRIJGEN STILAAN VORM. 
Er is een architectenbureau aangeduid en er is 
ook een scenario gekozen met aandacht voor het 
historisch religieus karakter. De nieuwe invulling 
maakt ook horeca in het pand mogelijk. 

STRAATNAMEN
De gemeenteraad heeft de voorlopige straat-
namen voor Tamerpark goedgekeurd. Dit is de 
nieuwe verkaveling die zal aansluiten op Dael-
ersveld (aan sportcentrum 
Herkules). Mede onder impuls 
van de cultuurraad is gekozen 
voor een kleinkunstwijk. Alle 
straatnamen verwijzen naar 
Vlaamse kleinkunst. Daar-
naast is ervoor geopteerd om 
zoveel mogelijk te gaan voor 
namen die verwijzen naar 
vrouwen. 

AED-TOESTEL 
In alle dorpskernen is een AED-toestel geplaatst. De 
toestellen zijn bevestigd aan de nieuwe infoborden 
die een centrale plaats kregen 
in elke deelgemeente. Zo 
zetten we een nieuwe stap in 
het hartveilig maken van onze 
stad.

JEUGDLOKALEN 
BERBROEK
 
Beslist op de gemeente- 
raad: we investeren 
11.241,53 euro volgens 
het principe “een euro
voor een euro” in de 
verfraaiing van de
jeugdlokalen in Berbroek.

Ludwig springt in de bres!
 

Op 8 februari 2022 onderneemt Vlaams Parlementslid 
en goede kameraad Ludwig Vandenhove actie in het 
Vlaams Parlement. Hij interpelleert de minister-president 
over de situatie waar onze stad in verkeert. In zijn reactie 
zegt Jan Jambon dat er voor Herk-de-Stad door de VMM 
geen advies werd afgeleverd omdat dit niet nodig werd 
geacht omwille van de kunstmatige breuk in de Getedijk.
Hiermee gaf hij impliciet toe dat de Vlaamse regering een 
schending deed tegen de algemene beginselen van 
behoorlijk bestuur en in het bijzonder het zorgvuldig-
heidsbeginsel en de materiële motiveringsplicht.

Herk-de-Stad gaat in beroep
 

Op 25 februari diende ons stadsbestuur bijgevolg bij de 
Raad van State een verzoekschrift in om de volledige 
beslissing van de Vlaamse regering te vernietigen.
Tegelijkertijd blijft het bestuur openstaan voor dialoog 
met de Vlaamse regering. Zo gingen de burgemeester 
en de eerste schepen op donderdag 10 maart langs 
bij de minister-president om het probleem verder te 
duiden en hem te verzoeken alsnog een advies voor 
Herk-de-Stad te vragen bij de VMM. 
Wordt dus hopelijk positief vervolgd.

Luister niet langer naar woorden, 
maar kijk naar daden!

 
De burgemeester van Herk-de-Stad was tijdens de 
overstromingen dag en nacht op het terrein. Toch durft 
er vanuit de politiek wel eens het verwijt gemaakt 
worden dat hij niet op de meeting was waar men 
besliste een kunstmatige bres te slaan in de Gete om 
Halen te sparen. Men kan echter niet op 2 plaatsen te-
gelijkertijd zijn. De uitnodiging voor die bewuste 
vergadering werd welgeteld 41 minuten op voorhand 
per mail verstuurd. Op een moment dat er met een 
aannemer, de hulpverleningszone en de stadsdiensten 
met man en macht gepoogd werd om de Demerdijk 
te dichten en de mensen van Schulen voor erger te 
behoeden. De mailbox controleren was op dat moment 
niet meteen aan de orde. 

Maar wat valt er te zeggen over het feit dat er een 
politica is die overal moord en brand schreeuwt dat 
de slachtoffers van de wateroverlast in Herk-de-Stad 
correct moeten vergoed worden, maar in het Vlaams 
Parlement op 23 februari simpelweg een dikke NEE-
stem uitbracht wanneer Ludwig Vandenhove dat ter 
stemming voorlegde? Ze motiveerde haar volmondige 
NEE met de woorden dat ze er vertrouwen in had dat 
er in de toekomst wel goede besluiten zullen worden 
uitgetrokken. Daar koopt de Herkenaar vandaag helaas 
niets mee. 



Vorig jaar in de zomer (2021) heeft de Vlaamse Regering 
allemaal sites aangeduid die mogelijk vervuild zouden 
kunnen zijn met PFAS. Daarna heeft men bodemonder-
zoek gedaan en stalen genomen. Daaruit blijkt dat er ef-
fectief PFAS in de bodem in het grondwater gevonden is.  

Maar wat is dat nu juist, PFAS?

PFAS zijn chemische stoffen die niet van nature voorkomen. 
Het zijn dus stoffen die door de mensen zelf geproduceerd 
worden. Ze zijn schadelijk voor het milieu en de gezond-
heid. Bovendien breken ze slechts heel langzaam af. 

Moeten de Herkenaren zich zorgen maken?

We hebben als stadsbestuur alle burgers binnen een straal 
van 500 meter rond de kazerne geïnformeerd over de 
voorzorgsprincipes die we als stad gingen hanteren.  
Concreet hield dat in dat de omwonenden binnen 100 
meter weinig groenten uit de tuin en één ei per week 
konden eten. Tot een straal van 500 meter was het 
voldoende om geen grondwater te gebruiken.

Dit was een eerste bodemstaal en alles is wellicht saneer-
baar, maar voorlopig moeten we afwachten. Herk-de-Stad 
is zeker geen uitzondering. 
Het eerste wat we op dat moment konden doen en wat we 
zonder aarzelen  gedaan hebben, is de omwonenden aan-
schrijven en informeren. Vanaf dan was de Vlaamse Over-
heid terug aan zet. Het stadsbestuur heeft hier echter niet 
op gewacht en bestelde ondertussen zelf een beschrijvend 
bodemonderzoek. 

Zwerfafval, terecht een doorn in het oog van veel men-
sen! Slecht voor het milieu en de natuur, het ontsiert 
onze buurt, zorgt voor ergernis en kost jaarlijks miljoenen 
euro’s. Vooruit Herk-de-Stad draagt haar steentje bij. 

Op zaterdag 19 maart trokken onze mensen, met grijp-
stok en vuilniszak in de hand, langs de Kiezelweg en 
de Neerstraat om Herk-de-Stad weer wat properder te 
maken. 

Leuk om te zien dat we niet alleen waren, maar dat er 
heel wat geëngageerde organisaties en personen meede-
den met de lenteschoonmaak van Mooimakers.

LENTESCH   ONMAAK       19-26 MAART 
   

PFAS



ONZE NOODCENTRALE 
112 IN DE BLOEMETJES

Op 11 februari was het de Europese dag van het nood-
nummer 112. Samen met Vooruit Hasselt en Vooruit 
Diepenbeek bezocht een delegatie van Vooruit Herk-
de-Stad de eigen 112-dienst met enkele attenties.
Wist je dat zij ook een app hebben waardoor ze je nog 
sneller kunnen helpen? Snel installeren: 112BE 

112

“vlnr: Bert Moyaers, Ludo Knaepen, Guido Ector

Sinds januari dit jaar ziet de samenstelling van onze 
fractie er lichtjes anders uit. Guido Ector gaf zijn 
schepenambt door aan Sofie De Waele en is vanaf nu 
fractieleider. 

Daarnaast nam Ivan Boesmans afscheid van de ac-
tieve politiek. Meer dan 30 jaar oefende hij voor de 
Herkenaar een mandaat uit. We zijn Ivan erg dankbaar 
voor de vele jaren dat hij onze beweging vertegen-
woordigd heeft in verschillende functies. Het is nu 
genieten van de extra vrije tijd.
Met Ludo Vranken hebben we gelukkig de geknipte 
persoon in onze rangen om Ivans taken over te ne-
men in het Bijzonder Comité Sociale Dienst (BCSD).

Dikke merci, Ivan!
Vanwege iedereen bij Vooruit Herk-de-Stad wensen 
we je veel succes, Ludo!

Kersvers schepen Sofie en fractieleider Guido aan de 
slag voor 11.11.11 op het Sint-Maartenfeest.


